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Geachte voorzitter, gemeenteraad, leden van het college, luisteraars bij ons via radio 794, de 
livestream via YouTube of TV. Ik wil beginnen met een compliment aan éénieder die een bijdrage 
heeft geleverd om deze stukken tijdig bij ons op tafel te krijgen, dank hiervoor!

De wereld, Europa, Nederland en ook onze gemeente Heerde zijn door het COVID-19 virus in een 
ongekende pandemie terecht gekomen. En veel van onze inwoners zijn direct of indirect getroffen 
door dit virus. Er zijn ons veel inwoners ontvallen. De fractie van PvdA wil iedereen veel sterkte en 
kracht toewensen in deze moeilijke periode.

De afgelopen maanden hebben aangetoond dat de overheid, de samenleving en onze solidariteit er 
nog steeds toe doen. De afgelopen decennia heeft de liberalisering van de markt ervoor gezorgd dat 
er gedacht werd dat hoe kleiner onze overheid hoe beter. Een steeds kleinere rijksoverheid en een 
vrije markt zijn tot op zekere hoogte hier en daar succesvol gebleken. Echter heeft COVID-19 
aangetoond dat bij een flinke crisis de vrije markt massaal aanklopt bij de overheid. En die 
rijksoverheid stond gelijk klaar en heeft daarmee aangetoond harder nodig te zijn dan werd gedacht.
We hebben helaas  gezien dat de bezuinigingen in de zorg als een boemerang in ons gezicht terug 
kwam. Dit is een mooi moment voor diezelfde rijksoverheid om nog eens goed na te denken over al 
die kortingen die zij de gemeenten heeft opgelegd in de afgelopen jaren. Wij hopen op een  grote 
herbezinning in Den Haag op hoe we ons geld uitgeven aan zaken die echt belangrijk zijn en die ons 
overeind houden, ook in zware tijden.

In de perspectiefnota staat dat u afhankelijk van de realisatie van de bezuinigingen en de uitkomsten 
van de herverdeling van het gemeentefonds bijsturing niet uitsluit. Vooral bij die laatste woorden wil ik 
stil staan. Er staat een herverdeling van het gemeentefonds op stapel. De eerste berekeningen die 
naar buiten gekomen zijn stevenen af op structureel 1 miljoen euro minder voor de Gemeente Heerde. 
Dit is onacceptabel. PvdA Heerde zou graag zien dat we ons aansluiten bij de actie 
#stoplokalebezuinigingen. Het is genoeg! Tot hier en niet verder. Mocht het rijk dit uiteindelijk door 
zetten dan zou ik bestuurlijke ongehoorzaamheid in de vorm van het inleveren van een niet sluitend 
meerjarenperspectief een stevig signaal vinden. We gaan niet verder bezuinigen hier in Heerde! De 
maat is vol!

Financiële gevolgen COVID-19 voor Heerde

Wat zijn de financiële gevolgen van Covid-19 voor ons als Gemeente Heerde? We hebben een mooi 
staatje gezien waarin u de kosten bijhoudt. De teller zal nog wel even doorlopen vrezen wij en we 
verwachten na een eerste tranche dat alle kosten die verband houden met de terechte maatregelen 
opgelegd door de rijk, dat deze ook door het rijk vergoed zullen worden. We vinden het als fractie van 
PvdA Heerde verstandig deze kosten in eerste instantie uit het perspectief te houden.

De gemeente Heerde kent een grote gemeenschapszin, er zijn veel vrijwilligers, veel verenigingen en 
clubs. Dat maakt Heerde, Heerde en dat houdt ons bij elkaar. We zullen er als gemeente keihard voor 
moeten knokken dit zo te houden. We moeten hen steunen, nu zij het financieel extra zwaar hebben 
door gemis aan onkosten door het annuleren van evenementen en sluiten van kantines. De fractie zou 
graag zien dat het college in de komende begroting en het meerjarenperspectief inzet op het levendig 
houden van onze verenigingen en clubs. Dat kan op verschillende manieren door met een positieve 
insteek mee te denken en te faciliteren als gemeente maar ook financieel. Bezuinigen moeten we niet 
in deze sector doen. In dat kader kijken wij met tevredenheid naar het voornemen om de bezuiniging 
op het Cultuurplein en bibliotheken te heroverwegen, wij zijn het hiermee eens. En we pleiten er 
daarnaast voor goed te inventariseren wat de gevolgen van de coronacrisis voor alle verenigingen zijn 
en hen te steunen daar waar nodig.

De coronacrisis heeft voor veel inwoners financiële gevolgen. We maken ons zorgen om bewoners die 
het financieel zwaar hebben. We willen het college vragen extra aandacht voor te hebben voor 
bijvoorbeeld armoedebestrijding en schuldhulpverlening. 

Gelukkig brengt de coronacrisis ons ook mooie zaken. Er is meer aandacht voor rust, het gezin en 
voor vakantie in eigen land. Volgens ons is het de hoogste tijd om Heerde niet langer als corona-



hoofdstad van Nederland te presenteren, maar als vakantie-hoofdstad van Nederland! We hopen van 
harte dan de Heerder ondernemers de komende zomer kunnen profiteren van meer toeristen uit eigen 
land.

Sociaal Maatschappelijk

De samenwerking op 1 locatie in de aanpak 0-100+ komt eindelijk in zicht. In Heerde uiterlijk jan. ‘21 
en vervolgens in Wapenveld in de nog te bouwen Hof van Cramer. Ook de algemene voorzieningen 
vanuit de Wmo worden geïntegreerd in deze aanpak. De PvdA kijkt reikhalzend uit naar deze 
transformatie, om te komen tot een optimale en efficiënte samenwerking en ter bevordering van de 
curatieve naar de preventieve zorg. Het realiseren van deze twee locaties hebben topprioriteit voor het 
college!

Vrijwilligers en mantelzorgers zijn van zeer groot belang voor onze samenleving. Daar zijn we het 
allemaal over eens. Zorgen hebben wij over de belastbaarheid van de mantelzorgers. Onze zorg is 
door Covid-19 nóg groter geworden. Minder zichtbaar is momenteel wat er achter de voordeur 
gebeurt, is er voldoende hulp en aandacht. Hoe anticiperen we op de grote groep eenzame ouderen, 
hebben we ze wel in beeld? Hoe zorgen we dat de mantelzorger de benodigde hulp en ondersteuning 
blijft ontvangen? Allemaal vragen die ons bezig houden....
Wat de PvdA betreft mag er op geen enkele wijze bezuinigd worden op de doelstellingen, de aandacht 
én de uitgaven voor deze doelgroep, dus de vrijwilligers en mantelzorgers. Is het college dit met de 
PvdA eens?

We zien tot onze spijt dat de gemeentepolis voor minima verdwijnt. In Heerde maken 124 mensen 
gebruik hiervan. Gelukkig hebben we nog 1 respijtjaar gekregen maar daarna houd het op. We 
hebben gezien dat er inmiddels door John Kerstens (PvdA) Kamervragen gesteld zijn en de fractie 
van PvdA Heerde wil het college ondersteunen in haar strijd hiertegen. We vragen het college dit 
onderwerp te agenderen op de ALV van de VNG en daarnaast dit onderwerp nogmaals onder de 
aandacht te brengen bij de betreffende ministeries.

Wat betreft de jeugdzorg zal Covid-19 waarschijnlijk zorgen voor uitgestelde zorgkosten. Hoe groot 
het volume en in welke mate hiervoor compensatie vanuit de overheid komt, is nog onduidelijk staat te 
lezen in de nota. Dit baart ons zorgen. Is hierover bij benadering iets aan te geven door het college?

Covid-19 zal ook gevolgen hebben voor Lucrato. Het zal moeilijker geworden zijn om mensen te 
begeleiden naar werk, we maken ons zorgen over de financiële consequenties voor Lucrato. De 
fractie van PvdA Heerde wil echter wel aangeven dat we hen moeten blijven steunen. Iedereen 
verdient een kans op de arbeidsmarkt en daarbij speelt Lucrato een grote rol. 

Energietransitie

De behandeling van de RES is door de uitbraak van COVID-19 uitgesteld. We hopen dat de 
gemeente spoedig de beoogde bewonersparticipatie weer vorm kan geven op een wijze die corona-
proof is. We hebben al eerder aandacht gevraagd voor bewonersparticipatie en kijken uit naar de 
voorstellen van het college hieromtrent.

Ondertussen vragen we ons af welke kosten gaan i.v.m. met de RES op ons afkomen en hoe gaat de 
gemeente daar rekening mee houden? De PvdA Heerde pleit ervoor om de uitvoering van de RES 
een sociale vorm te geven en goed te kijken naar hoe baten en lasten eerlijk verdeeld kunnen worden. 
Het zou mooi zijn als mensen met een kleine portemonnee kunnen meeprofiteren van 
verduurzamingsmaatregelen.

Daarnaast is de warmte transitievisie ook een opgave waarin de gemeente voor eind 2021 lokaal het 
gesprek moet aangaan over hoe we van het gas af moeten. Elke gemeente krijgt €200.000 voor 
onderzoek rond deze transitie. Hoe gaat dit het komende jaar vorm krijgen?



Woningbouw 

Vorig jaar hebben we de woonagenda vastgesteld. Hierin staan forse opgaven met betrekking tot 
sociale woningbouw en starterswoningen. Er zijn goede ambities maar toch zien wij in het 
meerjarenperspectief de volgende zin staan:

‘onze eerste invulling met bouwen ligt dus binnen de bebouwde kom en niet in de buitengebieden’

Wij schrikken hiervan. Tijdens de behandeling van de woonagenda is door een ruime meerderheid 
van de raad de wens uitgesproken om voortvarend de zoektocht naar uitbreidingslocaties op te 
pakken in lijn met uw collegeprogramma, waarin het volgende te lezen valt:

‘inventarisatie (gereed eind 2019) van inbreiding- en uitbreidingslocaties in alle kernen en het 
voortvarend oppakken van zoeklocaties’

We hebben samen het een motie voorbereid en het CDA zal deze mede namens onze fractie indienen 
en verder toelichten.

Regio’s

We zitten als Heerde in meerdere regio’s. Regio Zwolle, Cleantech regio Stedendriehoek en de 
Veluwe op 1 m.b.t. het toerisme. Alle regio’s hebben behoorlijke gelden ontvangen vanuit de landelijke 
regiodeal. Hoe gaan wij als gemeente Heerde hiervan profiteren? Hier zou ambtelijk prioriteit 
aangegeven moeten worden om ervoor te zorgen dat deze gelden ook deze kant op komen en onze 
samenleving hiervan kan profiteren.

Kop van de Veluwe
 
Er ligt een rapport genaamd de Kop van de Veluwe. Een rapport waarin er een andere afslag 
genomen wordt dan wij als Heerde beogen met de Noord-Zuid as. Een rapport waarin de Gemeente 
Epe schittert door afwezigheid. En daarom willen wij ons rapport uit 2015 weer op tafel leggen. De 
provincie zou er goed aan doen te koersen op 2 blokken op de noord Veluwe. NEO (Nunspeet, Elburg 
en Oldebroek) en H2E (Hattem, Heerde en Epe). We zullen als gemeente Heerde klein moeten 
beginnen. Een stip op de horizon om met Hattem de gesprekken aan gaan, voor een intensievere 
samenwerking zou wat ons betreft een goede stap zijn. Kijken naar wat ons bindt, niet wat ons 
scheidt. In beide gemeenten is de politieke verhouding ongeveer gelijk en veel zaken doen we al 
samen. En als dat uiteindelijk uitmondt in een fusie, omdat dat beter is voor onze inwoners? Prima!

Vliegveld Lelystad

De zorgen over de uitbreiding van vliegveld Lelystad blijven groot voor onze fractie. Ook vanavond 
willen wij dit niet onbenoemd laten. Onlangs is er aangifte gedaan door de diverse actiegroepen. Het 
is werkelijk niet te bevatten hoeveel fouten er ontdekt zijn door mensen uit deze actiegroepen. Deze 
groepen verdienen ons grootste respect voor hun tomeloze inzet, mede voor onze inwoners. Hoewel 
de opening van het vliegveld nu is uitgesteld, is wat ons betreft de enige juiste beslissing een streep 
door deze plannen!

Tot slot wil ik u danken voor uw aandacht en zie de reactie van mijn collega’s en het college van B&W 
met vertrouwen tegemoet.

Namens de fractie van PvdA Heerde,

Bram Horst
PvdA Heerde


